

[Text]

Canada than in the U.S., that is specifically a deterrent to the kind of growth we would like to see in this industry to create more jobs.

Mr. Gillespie: We all like lower taxes. No one is going to argue about that point, but there are government expenditures to meet, and if we are going to suggest a reduction in one place, it seems to me you either have to be prepared to accept the deficit, which I do not think as a matter of policy we are prepared to accept at the present time, or we have to find some other place to distribute the burden.

Mr. Peck: A burden on more horses. With your growth, we feel very strongly that you will get the revenues.

Mr. Fowler: We will endeavour to give the Committee the kind of scaling that you suggest in a supplementary document, if that is permitted, Mr. Chairman.

Mr. Gillespie: That would be very helpful.

The Chairman: When would that document be in our hands, Mr. Fowler? Would that be within two weeks?

Mr. Fowler: Yes, within two weeks, I think.

Mr. T. J. Bell (President, Abitibi Paper Company Limited): Mr. Chairman, I might suggest another answer to Mr. Gillespie's question. We are talking about tax reform and a tremendous increase in the tax to be collected in our economy. Mr. Bryce, who I understand was one of the major authors of the document, has suggested that the capital to be redeployed would be much more usefully used in the public sector than in the private sector, and I think it is that philosophy that we disagree with. If we believe in the private enterprise system, it seems to me the private sector should be employing capital to provide economic growth.

The Chairman: Mr. Bell, usually it is not the government's business to identify who prepared the White Paper, but I think Mr. Bryce accepted some of the responsibility before this Committee. Mr. Gillespie.

Mr. Gillespie: I would like to ask you some questions about the international aspects of the White Paper as it might affect your industry. Probably no other industry in Canada is more affected by international transactions than your industry. I wonder if you could tell us something about the effect of the proposals on your international transactions. I am not thinking so much in terms of your competitiveness, which you have

[Interpretation]

driens dans notre industrie pour créer plus d'emplois.

M. Gillespie: Je sais que nous voulons tous payer moins d'impôt, nous ne sommes pas pour en discuter, mais il faut faire face aux dépenses gouvernementales et si nous suggérons une réduction sur un point il faut être prêt à accepter un déficit. Ou il faut trouver quelque chose d'autre pour redistribuer le fardeau.

M. Peck: Pour redistribuer le fardeau sur plus d'épaules, nous pensons bien sûr que vous aurez les revenus.

M. Fowler: Monsieur Gillespie nous pouvons vous donner l'échelle que vous voulez dans un document supplémentaire si cela est permis, monsieur le président.

M. Gillespie: Ce serait très utile.

Le président: Quand pourriez-vous nous remettre ces documents supplémentaires. D'ici deux semaines?

M. Fowler: Dans deux semaines je pense oui.

M. T. J. Bell (président, Abitibi Paper Company Limited): Cela appelle une autre réponse à la question de M. Gillespie. Nous parlons de réforme fiscale et d'augmentation énorme des revenus d'impôt qui seront prélevés dans notre pays. M. Bryce qui, si je comprends bien, est l'un des principaux auteurs de ce document a suggéré que ce capital serait utilisé beaucoup plus utilement dans le secteur public que privé. Et je pense que c'est sur cela que nous ne sommes pas d'accord. Si nous croyons à l'entreprise privée, il me semble que le secteur privé devrait utiliser des capitaux qui permettent d'augmenter la croissance économique.

Le président: D'habitude on ne nomme pas les auteurs de ce genre de document, mais M. Bryce a accepté une partie de la responsabilité. M. Gillespie.

M. Gillespie: Je voudrais vous poser quelques questions au sujet de l'aspect international du Livre blanc. En fait, votre industrie, il n'y a pas d'industries au Canada qui sont plus touchées par les transactions internationales que votre industrie. Je ne sais pas si vous pourriez nous dire quelque chose au sujet de l'influence de ces propositions sur les transactions internationales. Je ne pense pas tant à l'aspect concurrentiel dont vous avez